

会员专区

帐号:
密码:

[了解会员服务](#)

广告贴吧

[锂离子电池材料](#)

我公司主要从事锂离子正极材料和新型复合金属氧化物的研发、生产与销售

[洁纶易纺科技-抗菌纤维](#)

公司致力于抗菌等功能纺织产品开发,是中国抗菌纤维先锋和第一品牌

[杉杉科技锂电负极材料](#)

生产中间相炭微球(CMS)等高性能的锂离子电池正负极材料

[焦点房产网](#)

买房装修,请到焦点房产网

[发布贴吧广告]

首页 → 材料网刊 → 理论研究 → [正文](#)

分散剂 (NH₄PAA) 和pH值对3Y-TZP水系浆料分散效果的影响

吴 鹏, 王富成, 张 勇, 杨德林, 孙洪魏

浏览次数:

(郑州大学物理工程学院材料物理教育部重点实验室, 郑州 450052)

版权所有 不得转载

摘要 研究了分散剂 (NH₄PAA) 和pH值对3Y-TZP水系浆料分散稳定性的影响。综合考虑Zeta电位和分散剂的解离对浆料分散稳定性的影响, pH值在8~11为浆料的稳定范围, 通过对浆料流变曲线的测定, 研究了不同固含量的浆料与其相应的最佳分散剂含量的关系。试验结果表明, NH₄PAA对3Y-TZP有明显的分散效果, pH=9时分散效果最好; 分散剂最优加入量与固含量的关系曲线呈先升高后下降的趋势, 在固含量为65% (质量分数) 时分散剂的最优加入量达到最大值。

关键词 3Y-TZP 悬浮液 分散剂 流变曲线

Influence of pH Values and Dispersant (NH₄PAA) Fractions on Dispersive Property of 3Y-TZP Aqueous Slurries

WU Peng, WANG Fucheng, ZHANG Yong, YANG Delin, SUN Hongwei

(Key Laboratory of Materials Physics of Ministry of Education, School of Physical Engineering, Zhengzhou University, Zhengzhou 450052)

Abstract The influence of dispersant NH₄PAA and pH values on the dispersion stability of 3Y-TZP water slurry is investigated. With considering the effect of dispersion stability of slurry on Zeta potential and dissociation of dispersant, the optimum pH range for the stable slurry is between 8 to 11. The relationship of different solid content slurry and the amount of best dispersant was obtained. NH₄PAA has an manifest effects on 3Y-TZP, and when the PH comes to 9, the dispersion effects are best. The curve between optimal amounts of dispersion and solid content is inversed. When the solid content is 65wt%, the amount of the best dispersant comes to maximum.

Key words 3Y-TZP, suspension, dispersant, rheological curve

[点击查看全文](#) 如果您没有安装PDF阅读软件, 请点[这里](#)下载

责任编辑: 王 炎

2009年5月第2期